
  

  

 

Aan de Raad der gemeente Haarlem 

 

Ingevolge het bepaalde in artikel 38 van het Reglement van Orde voor de 

vergadering van de gemeenteraad stellen wij u hierbij in kennis van de op  

5 oktober 2005 bij ons college ingekomen vragen van de heer H.M. Klaassen, de 

heer A.P. Marselje en de heer F.H. Reeskamp en het door het college gegeven 

antwoord. 

 

          De burgemeester, 

          mr. J.J.H. Pop 

 

 

 

 

 

D66 democraten 

 

Aan de voorzitter van de Haarlemse gemeenteraad, en aan het college van B&W 

D66 wil het college verzoeken onderstaande vragen te beantwoorden. Gezien het 

belang bij de behandeling van de begroting 2006, november aanstaande, zou 

beantwoording simultaan met de “raadsvragen begroting” zeer gewenst zijn. D66 is 

zich er van bewust dat dit korter is dan de toegestane termijn van 6 weken maar 

vraagt het college hiervoor begrip. Wij sluiten namelijk niet uit dat uw 

beantwoording aanleiding geeft om gedurende de begrotingsbehandelingen 

beleidsaccenten te verleggen. In de taakstellingsvoorstellen die begin 2004 door een 

ambtelijke werkgroep aan de raad ter beoordeling werden voorgelegd zat ook een 

voorstel om de werkzaamheden van de stadsarchitect te heroverwegen. De raad, 

waaronder de fractie van D66, heeft dit voorstel toen niet gehonoreerd. Bij 

voortschrijdend inzicht stelt D66 evenwel de volgende vragen: 

 

Geachte leden van de raadsfractie van D’66, 

 

Wij ontvingen uw verzoek om beantwoording van een aantal vragen rond het 

voortbestaan van de functie van stadsarchitect. Uiteraard voldoen wij hieraan graag. 

Uw vragen zijn de volgende: 

 

1. Kan het college D66 volgen in de constatering dat in deze bestuursperiode een 

ongekend groot aantal projecten in een feitelijk stadium zijn gekomen, 

variërend van “uit het tekentalfelstadium” tot “reeds gerealiseerd”? Zoals (niet 

uitputtend) te noemen Toneelschuur, Philharmonie, Enschedecomplex, 

Patrimonium, Stadsschouwburg, Mariastichting, Ripperda complex, Deoterrein, 

Schoteroogbrug, Stadion, Provinciehuis,  Inholland, Harmensjansbuurt, 

Houtvaart, Raaks, et cetera. 
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2. Kan het college D66 volgen in de redenering dat deze projecten de functie van 

stadsarchitect meer dan hebben gerechtvaardigd, maar dat er nu aanzienlijk 

minder “werk” ligt? En dat , mede gezien de financiële positie van Haarlem, 

een pauze van enige jaren voor de hand ligt? 

 

3. De raad is geïnformeerd over het feit dat de stadsarchitect door hemzelf, dan 

wel door een aan hem gerelateerd bureau nevenwerkzaamheden heeft laten 

uitvoeren. Het college is daar altijd transparant in geweest. Te noemen zijn: de 

Nagtzaambrug, de Veerplasbebouwing, hand- en spandiensten aan diverse 

bestemmingsplannen. Kan het collge een compleet en gedetailleerd overzicht 

geven van al deze werkzaamheden over 2002, 2003, 2004 en de raming 

2005/2006 inclusief de gefactureerde/te factureren honoraria en verschotten 

 

4. Gesteld dat de raad bij de begrotingsbehandeling de middelen stadsarchitect 

(deels) wil vrijmaken, zou dat dan al met ingang van 2006 mogelijk zijn? Welk 

bedrag zou, inclusief geraamde interne kosten zoals extra ambtelijk overleg 

tussen stedenbouw en de stadsarchitect, extra welstandsoverleggen en 

dergelijke, bij (evt. deels) vervallen van de functie vrijkomen. 

 

5. Hoe ligt arbeidsrechtelijk gezien de relatie tussen de gemeente Haarlem en de 

stadsarchitect? Opzegtermijnen, wachtgelden, pensioenaanspraken en 

dergelijke? 

 

6. Kan het college de redenering van D66 volgen dat veel van de werkzaamheden 

van de stadsarchitect in zekere zin onderdeel vormen van het culturele 

programma. 

 

 

Haarlem, 5 oktober 2005  

Hans Klaassen cie SO 

Paul Marselje cie Cultuur plv SO 

Fedde Reeskamp plv Cultuur 

 

 

 

 

 

 

Aan de heer H.M. Klaassen 

lid van de gemeenteraad 

Kinderhuissingel 90 

2013 AV  Haarlem 

 

Aan de heer A.P. Marselje 

lid van de gemeenteraad 

Denijs van Hullelaan 30 

2015 GN  Haarlem 
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Aan de heer F.H. Reeskamp 

lid van de gemeenteraad 

Frederik Hendriklaan 35 

2012 SG  Haarlem 

 

 

Onderwerp:   Uw brief van: 

Beantwoording vragen inzake 5 oktober 2005 

functie Stadsarchitect 

 

 

Geachte leden van de raadsfractie van D66, 

 

Wij ontvingen uw verzoek om beantwoording van een aantal vragen rond het 

voortbestaan van de functie van stadsarchitect. Uiteraard voldoen wij hieraan graag. 

Uw vragen zijn de volgende: 

 

1. Kan het college D66 volgen in de constatering dat in deze bestuursperiode 

een ongekend groot aantal projecten in een feitelijk stadium zijn gekomen, 

variërend van “uit het tekentalfelstadium” tot “reeds gerealiseerd”? Zoals 

(niet uitputtend) te noemen Toneelschuur, Philharmonie, Enschedecomplex, 

Patrimonium, Stadsschouwburg, Mariastichting, Ripperda complex, 

Deoterrein, Schoteroogbrug, Stadion, Provinciehuis,  Inholland, 

Harmensjansbuurt, Houtvaart, Raaks, et cetera. 

 

Antwoord 

Met u constateren wij dat er veel projecten tot uitvoering zijn gekomen. Dit 

verheugt ons. Enkele van de genoemde projecten zijn geheel afgerond, anderen 

verkeren nog in een vroeg stadium van realisatie, maar er is de afgelopen jaren veel 

tot uitvoering gekomen. 

 

2. Kan het college D66 volgen in de redenering dat deze projecten de functie 

van stadsarchitect meer dan hebben gerechtvaardigd, maar dat er nu 

aanzienlijk minder “werk” ligt? En dat , mede gezien de financiële positie 

van Haarlem, een pauze van enige jaren voor de hand ligt? 

 

Antwoord 

De rol van de stadsarchitect is breder dan louter die van het voorbereiden van 

concrete projecten. De stadsarchitect is adviseur van het college en van de 

ambtelijke organisatie op het gebied van de ruimtelijke ontwikkeling van de stad. 

De stadsarchitect heeft een kritische en stimulerende functie; hij geeft gevraagd of 

ongevraagd, advies. Aangezien de stad nooit af is, is het ook niet zo dat met het 

begin van uitvoering of zelfs met de voltooiing van bepaalde projecten de 

stadsarchitect overbodig is. De praktijk leert dat elk project aandacht vraagt, zelfs 

tot na de oplevering. Haarlem is hierin overigens niet uniek.  Zo lang er, ook door 

de gemeenteraad,  beslissingen over de ruimtelijke ontwikkeling van de stad 

genomen moeten worden, is advisering van het college en de ambtelijke organisatie 

daarover ook noodzakelijk. De functie stadsarchitect is een van de functies die 

daarin voorziet. Overigens is het ook niet zo dat er na genoemde projecten geen 
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nieuwe plannen meer zouden komen in Haarlem: met de herstructurering van 

Delftwijk en Schalkwijk zijn wij druk doende. Ook in de Spoorzone en 

Waarderpolder staat het nodige te gebeuren. Wij zijn het daarom niet eens met D66 

dat wij, al dan niet tijdelijk, de functie van stadsarchitect moeten opheffen. 

 

3. De raad is geïnformeerd over het feit dat de stadsarchitect door hemzelf, 

dan wel door een aan hem gerelateerd bureau nevenwerkzaamheden heeft 

laten uitvoeren. Het college is daar altijd transparant in geweest. Te 

noemen zijn: de Nagtzaambrug, de Veerplasbebouwing, hand- en 

spandiensten aan diverse bestemmingsplannen. Kan het collge een 

compleet en gedetailleerd overzicht geven van al deze werkzaamheden over 

2002, 2003, 2004 en de raming 2005/2006 inclusief de gefactureerde/te 

factureren honoraria en verschotten 

 

Antwoord 

Het bureau is in de afgelopen jaren ingeschakeld voor de volgende projecten 

(bedragen exclusief BTW): 

 
studies Oostpoort en UWV 2002   €    8.755,- 

stedenbouwkundig plan voor de Oostpoort 2004/05 €  49.500,- 

ontwerp voor de Nagtzaambrug   €  12.600,- 

ontwerp voor de bruggen bij Schoolenaer (Paswerk) €    7.000,- 

ontwerp voor de Korte Brug    €  16.800,- 

ontwerp buurthuis Rozenprieel / de Tulp   €  46.517,- 

artist impression Duinvlietbrug   €       750,- 

 

Er bestaat op dit moment niet het voornemen het bureau van de stadsarchitect of 

hemzelf buiten zijn hoedanigheid van stadsarchitect opdrachten in 2006 e.v. de 

verlenen. 

 

Overigens is in het contract met de stadsarchitect overeengekomen dat hij slechts 

opdrachten van derden in de gemeente Haarlem accepteert indien het College 

daartegen geen bezwaar heeft. De huidige Stadsarchitect heeft voor zich zelf die 

grens verscherpt en tot op heden nooit een opdracht van derden in Haarlem 

aanvaard om zelfs elke schijn van mogelijke belangentegenstelling te vermijden. Bij 

de opdrachten van de gemeente speelt die overweging niet omdat per definitie het 

belang van de gemeente gediend wordt. 

 

4. Gesteld dat de raad bij de begrotingsbehandeling de middelen 

stadsarchitect (deels) wil vrijmaken, zou dat dan al met ingang van 2006 

mogelijk zijn? Welk bedrag zou, inclusief geraamde interne kosten zoals 

extra ambtelijk overleg tussen stedenbouw en de stadsarchitect, extra 

welstandsoverleggen en dergelijke, bij (evt. deels) vervallen van de functie 

vrijkomen. 

 

Antwoord 

De stadsarchitect werkt op basis van declaratie voor gemaakte uren, tot een 

maximum van 960 uur per jaar, tegen een tarief van Є 80,- per uur. Ca. 2/3 van zijn 

tijd besteedt de stadsarchitect aan de advisering binnen projecten. Het werk dat nu 

binnen de projecten gedaan wordt, wordt ook daaruit betaald. Dit ter uitvoering van 
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uw raadsbesluit bij de kadernota 2004. Voor het overige werkt hij aan 

beleidsontwikkeling, advisering aan college en ambtelijke organisatie, intern 

overleg welstand, inclusief de begeleiding van projecten, openbare ruimte, 

presentaties, inspraak voorlichting, raadscommissies e.d. Bij opzegging van het 

contract zou dit voor de begroting dus slechts een besparing van ca. 1/3 van het 

totale honorarium voor de stadsarchitect worden bespaard, zijnde ca. Є 25.600,-.  

 

5. Hoe ligt arbeidsrechtelijk gezien de relatie tussen de gemeente Haarlem en 

de stadsarchitect? Opzegtermijnen, wachtgelden, pensioenaanspraken en 

dergelijke? 

 

Antwoord 

De architect is niet in loondienst bij de gemeente. Wel is er een 

samenwerkingsovereenkomst tussen gemeente en stadsarchitect gesloten. De 

stadsarchitect ontvang dus geen salaris, maar uitbetaling geschiedt op 

declaratiebasis, waarbij zoveel mogelijk wordt gedeclareerd binnen de projecten 

waarvoor hij werkzaam is. Verder is er geen hiërarchische verhouding met de 

stadsarchitect. Er is dan ook geen sprake van uitkeringsrechten bij beëindiging van 

de overeenkomst of van pensioenrechten. 

De samenwerkingsovereenkomst kent een opzeggingstermijn van 3 maanden. 

 

6. Kan het college de redenering van D66 volgen dat veel van de 

werkzaamheden van de stadsarchitect in zekere zin onderdeel vormen van 

het culturele programma. 

 

Antwoord 

Neen, wij zien niet goed in hoe je de functie van stadsarchitect zou moeten 

vergelijken met podiumkunsten, musea of kunstlijn. De stadsarchitect is onderdeel 

van een organisatie en een beleid dat gericht is op de kwaliteit van de ruimtelijke 

ontwikkeling van de stad. De functie stadsarchitect is ook in recent landelijk beleid 

(de wet op de Ruimtelijke Ordening) met name genoemd als een instrument om de 

kwaliteit van de ruimtelijke ontwikkeling van de stad te sturen. Haarlem heeft een 

eeuwenoude traditie daarin, maar in het verlengde van het landelijk beleid hebben 

steden als Den Haag, Almere en Leiden recent een stadsarchitect benoemd; steden 

als Amsterdam en Eindhoven overwegen dat opnieuw te doen. De rol en de functie 

zijn dus niet alleen eeuwenoud, maar ook springlevend. Ook in Haarlem. De functie 

maakt onderdeel uit van de ontwikkeling van de stad.  

 

het college van burgemeester en wethouders, 

 

de secretaris,      de burgemeester, 

drs. W.J. Sleddering     mr. J.J.H. Pop 
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